
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 20/2012 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 664/2012                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Επί ενστάσεως αναδόχου του έργου «Κατασκευή 
Γέφυρας Αφών Κούσιου» κατά της υπ’ αριθ. 
44862/27-8-2012 πράξης Διευθύνουσας 
Υπηρεσίας (επιβολή ποινικής ρήτρας). 

 
         Σήμερα 5 Νοεμβρίου του έτους 2012 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 1-11-2012 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 
του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  36 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. Μιχαηλίδης, 
5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 
8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 
11)Θ.Αγγελίνας, 12)Λ. Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 
14)Ν.Μωυσιάδης, 15)Χ. Κούτρας, 16)Π. Τσαπαρόπουλος, 
17)Α.Καγκελίδης, 18)Μ. Παπαϊωάννου, 19)Θ. Κορωνάς, 20)Γ. Κάκαρης, 
21)Β. Παπαδόπουλος, 22)Α. Νεστορόπουλος, 23)Α. Γκαμπέσης, 
24)Κ.Κοστογλίδου, 25)Α. Βασιάδης, 26)Β. Γιαννουλάκης, 
27)Χ.Τσιούντας, 28)Ε. Γουναράς, 29)Γ. Σουμπέκας, 30)Κ. Παναγιωτίδης, 
31)Δ. Γκέκα, 32)Α. Παπαδόπουλος, 33)Σ. Κουμτσίδης, 34)Ι. Σοφρόνωφ, 
35)Γ. Μελιόπουλος, 36)Ι.Αγγέλογλου. 

Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ. Γαϊτάνου, 
Κ.Συμεωνίδης, Κ.Κουτσαντάς, 
Λ.Τσαβδαρίδης. 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                               Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Δ. Κουλουριώτης, Ε. Εμμανουηλίδης, Χ. Δουλγερίδου. Κ.Καπανίδης 
Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Η. Τσιαμήτρος, Θ. Σούλας, Ι. Λιάτσιου, Σ. Κρομμύδας, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Ι.Παπαδόπουλος, 
Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Ι.Χειμώνας, Κ. Νένος, 
Χ. Τσανασίδης, Ν. Αγγέλου, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ.Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερησίας διάταξη συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ.Χ.Τσιούντας, Κ.Κοστογλίδου και αποχώρησαν οι κ.κ. 
Χ.Κούτρας, Σ.Κουμτσίδης, Λ.Πουλασουχίδης, Γ.Κάκαρης, Ν.Τσιαμήτρος, Α.Παπαδόπουλος. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 662/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Λ.Πουλασουχίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 663/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ν.Τσιαμήτρος, Γ.Κάκαρης και αποχώρησε ο κ .Γ.Σουμπέκας. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 664/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ.Σουμπέκας. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 665/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α.Βασιάδης, Α.Παπαδόπουλος, Σ.Κουμτσίδης και αποχώρησαν οι 
κ.κ. Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ, Μ.Σουμελίδης, Γ.Κάκαρης. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 667/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ, Χ.Κούτρας και αποχώρησαν οι κ.κ. 
Μ.Παπαϊωάννου, Γ.Σουμπέκας, Χ.Τσιούντας, Σ.Κουμτσίδης, Α.Γκαμπέσης, Β.Σταυροπούλου, Ε.Γουναράς.  
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 670/2012 απόφασης προσήλθε ο κ.Γ.Κάκαρης και αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Βασιάδης, Α.Νεστορόπουλος, 
Π.Τσαπαρόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 673/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ.Α,Βασιάδης, Π.Τσαπαρόπουλος και Β.Σταυροπούλου. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 675/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α.Νεστορόπουλος, Ε.Γουναράς και αποχώρησαν οι 
κ.κ.Τ.Χατζηαθανασίου, Γ.Κάκαρης, Ν.Μωυσιάδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 678/2012 απόφασης προσήλθε η κ.Μ.Παπαϊωάννου και αποχώρησε ο κ.Κ.Παναγιωτίδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 679/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Π.Τσαπαρόπουλος. 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 681/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ.Α.Βασιάδης. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 683/2012 απόφασης προσήλθε ο κ.Κ.Παναγιωτίδης. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 684/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ.Θ.Θεοδωρίδης, Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ. 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 685/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ.Ν.Μωυσιάδης, Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ. 

 



Στη συνέχεια ο Προεδρεύων Αντιπρόεδρος, εισηγούμενος το 2ο θέμα της 
ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 17-10-2012 εισηγητικό 
σημείωμα του αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη,  που έχει ως εξής: 
 
Σύντομο Ιστορικό: 
Με την υπ’ αριθμό 2529/8.7.2010 σύμβαση του έργου μεταξύ του αναδόχου και του 
Δήμου Βέροιας ξεκίνησε η κατασκευή του σχετικού έργου με χρόνο περαίωσης 360 
ημέρες. 

To Δ.Σ. Βεροίας με τις 46/24.01.2011, 225/18.04.2011, 613/10.08.2011, 
20/25.01.2012, 307/04.06.2012 & 544/24.09.2012 αποφάσεις του, ενέκρινε διαδοχικές 
παρατάσεις προθεσμίας κατασκευής του έργου μέχρι τις 02.02.2013. Παράλληλα στις 
28/09/2012 υπογράφηκε η 1η συμπληρωματική σύμβαση εργασιών με χρόνο εκτέλεσης  
90 ημέρες, διαμορφώνοντας ανάλογα και την συνολική ως τώρα ημερομηνία περαίωσης 
έως τις  2.5.2013 
Στις 27/08/2012 η Διευθύνουσα Υπηρεσία εξέδωσε την υπ’ αριθμό πρωτ. 44862 
απόφαση επιβολής ποινικής ρήτρας για παραβίαση της 4ης ενδιάμεσης τμηματικής 
προθεσμίας συνολικού ποσού 12,922.20 ευρώ. 
Στις 11/09/12 κατατέθηκε στην υπηρεσία η  αριθ. πρωτ. 47751 ένσταση του  αναδόχου 
κατά της απόφασης επιβολής ποινικής ρήτρας. Στην ένσταση  του ο ανάδοχος ζητά την 
ανάκληση της ρήτρας. Οι λόγοι που επικαλείται είναι ότι λόγω της καθυστέρησης 
έγκρισης της μελέτης ικριωμάτων δεν μπορούσε να εκτελέσει εργασίες της 4 τμηματικής 
προθεσμίας. Επίσης λόγω της αίτησης του για παράταση της προθεσμίας ο ανάδοχος 
θεωρεί ότι δεν θα πρέπει να επιβληθεί ποινική ρήτρα.  
Η υπηρεσία παρατηρεί τα εξής : 
1.  Οι εργασίες της 4ης τμηματικής προθεσμίας, δηλαδή   κατασκευής ικριωμάτων και 
ξυλοτύπων, έπρεπε  να είχαν ολοκληρωθεί, σύμφωνα με το τελευταίο εγκεκριμένο 6ο  
χρονοδιάγραμμα στις 2/5/2012. Η ποινική ρήτρα επιβλήθηκε στις 27/8/2012 λόγω μη 
τήρησης του τελευταίου χρονοδιαγράμματος την τότε χρονική στιγμή.  
Η μη τήρηση του χρονοδιαγράμματος και η παραβίαση της 4ης ενδιάμεσης ενδεικτικής 
προθεσμίας οφείλεται στο γεγονός ότι ο μετά από ειδικές εντολές , ενστάσεις, συνεχείς 
αλλαγές  του τρόπου κατασκευής ικριωμάτων, κατέθεσε την οριστική μελέτη ικριωμάτων 
στις 1/2/2012 και η Υπηρεσία με το υπ’ αριθμό 5767/6.2.2012 έγγραφό της, αποδέχθηκε 
την τελευταία μελέτη ικριωμάτων και κάλεσε τον ανάδοχο για την εφαρμογή της. Ο 
ανάδοχος δεν προχώρησε σε εκτέλεση εργασιών ζητώντας την έγκριση της από το 
Δημοτικό Συμβούλιο. Τελικώς το Δημοτικό συμβούλιο ενέκρινε την μελέτη ικριωμάτων 
με την 428/2012 (16.07.2012)  απόφαση του. 
2. Το Δημ. Συμβούλιο Βεροίας με την 544/12 (24.9.2012) απόφαση του χορήγησε 
παράταση 5 μηνών ή 150 ημερών στην 4η ενδεικτική προθεσμία του έργου (κατασκευή 
ικριωμάτων), μετά από σχετική αίτηση του αναδόχου. 
Η Υπηρεσία  θεωρεί ότι ο ανάδοχος θα μπορούσε να εκτελέσει τις εργασίες, αφού  η 
υπηρεσία είχε αποδεχθεί την μελέτη και τον κάλεσε να την εφαρμόσει. 
Ακόμα η Υπηρεσία θεωρεί ότι ο ανάδοχος καθυστέρησε την σύνταξη ολοκληρωμένης 
μελέτης ικριωμάτων φέροντας ευθύνη στην μη τήρηση της 4ης ενδεικτικής προθεσμίας. 
Υπενθυμίζεται ότι ο εργολάβος θεωρούσε την σύνταξη μελέτης ικριωμάτων 
εξωσυμβατική του υποχρέωση,  απαίτηση όμως που απορρίφτηκε από τα αρμόδια όργανα 
(Απόφαση Γ.Γ.Α.Δ.Μ-Θ 6013/15.06.2012) 
Παρόλα τα ανωτέρω , ακόμα και με την νέα χορηγηθείσα  παράταση, με την 544/12 
απόφαση Δημοτικού Συμβουλίου, η ημερομηνία περαίωσης της 4ης ενδεικτικής 
προθεσμίας  διαμορφώνεται η 2/10/2012. Με δεδομένο ότι οι εργασίες της σχετικής 
προθεσμίας , βρίσκονται σε εξέλιξη και δεν έχουν ολοκληρωθεί έως σήμερα, η επιβολή 
της ρήτρας δεν είναι δυνατόν να ανακληθεί, εξακολουθεί να ισχύει , γιατί υφίστανται οι 
λόγοι για τους οποίους εκδόθηκε και θα υπολογισθεί εάν θεωρηθεί αναγκαίο  εκ νέου,  
μετά την κατάθεση του νέου επικαιροποιημένου χρονοδιαγράμματος  και ανάλογα με την 
εξέλιξη της πορείας εκτέλεσης των εργασιών.   



3. Σύμφωνα με το άρθρο 49 του Ν.3669/08 οι ποινικές ρήτρες για υπέρβαση των 
ενδεικτικών τμηματικών προθεσμιών ανακαλούνται αν το έργο περατωθεί μέσα 
στην εγκεκριμένη συνολική προθεσμία και τις παρατάσεις της. 
4. Σύμφωνα με το άρθρο 17 του Π.Δ. 171/87 και το άρθρο 76 του Ν. 3669/08 μετά από 
ένσταση αναδόχου κατά πράξης (επιβολή ποινικής ρήτρας) της Διευθύνουσας 
Υπηρεσίας, η Υπηρεσία διαβιβάζει την ένσταση και τις παρατηρήσεις της στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπου και θα αποφασίσει για την τύχη της. 
5. Η Υπηρεσία Εισηγείται την απόρριψη της ένστασης του αναδόχου κατά της ποινικής  
ρήτρας και την εφαρμογή της στον επόμενο λογαριασμό του αναδόχου. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Λαζαρίδης: Εμείς προτείνουμε την απόρριψη της ένστασης του αναδόχου για τη 

Γέφυρα Αφών Κούσιου και την επιβολή κανονικά της ποινικής ρήτρας ύψους 13.000€, 
όπως την επιβάλλαμε ως Τεχνική Υπηρεσία, για την παραβίαση της 4ης ενδιάμεσης 
συμβατικής προθεσμίας.  

Η Υπηρεσία εισηγήθηκε την απόρριψη της ένστασης, πράγμα που αποδέχομαι κι 
εγώ.    

Σοφρόνωφ: Γιατί έχει καθυστερήσει τόσο πολύ να επιβληθεί ποινική ρήτρα στον 
ανάδοχο του έργου; 

Αυτό το έργο, που όπως είχε ειπωθεί από τη Δήμαρχο, θα έπρεπε να είχε 
παραδοθεί τον περασμένο Απρίλιο, σε ποια φάση βρίσκεται; Γίνονται εργασίες τώρα; 
Νομίζετε ότι θα γίνουν εργασίες το χειμώνα, που θα είναι πιο δύσκολο λόγω των 
καιρικών συνθηκών; 

Στην προηγούμενη συνεδρίαση, πέρα από το συγκεκριμένο θέμα, είχε έρθει κι ένα 
άλλο για τη συγκρότηση επιτροπή, που θα κοστολογούσε τα ικριώματα σύμφωνα με την 
απόφαση του Περιφερειακού Συμβουλίου Δημοσίων Έργων. Γιατί αποσύρθηκε εκείνο το 
θέμα; Τι συνέβη; 

Αγγέλογλου: Έχει διερευνηθεί η πιθανότητα να κηρυχθεί έκπτωτος ο εργολάβος 
και να δοθεί το έργο σε κάποιον που θα μας έδινε τα εχέγγυα ότι θα το τελειώσει. 

Βοργιαζίδης: Διαδικαστικά θέλω να μιλήσω. Το θέμα είναι σαφές. Δε συζητάμε 
για έκπτωση του εργολάβου. Το θέμα είναι ρητό. Ας παραμένουμε εντός του θέματος. 

Νεστορόπουλος: Μετά από την απόφαση του Περιφερειακού Συμβουλίου 
Δημοσίων Έργων, έχει γίνει προσφυγή, σκέφτεστε να κάνετε προσφυγή; Η προθεσμία 
πλησιάζει στο τέλος της.  

Όσον αφορά αυτά που λέει η απόφαση, ποια θεωρούνται συμβατικά ικριώματα, 
ποιο το ύψος τους και τι γίνεται με την τριμελή επιτροπή που ορίσαμε για τα ικριώματα; 

Χατζηαθανασίου: Οι 13.000€ που επιβάλλεται στον εργολάβο, μετά από την κατ’ 
εξακολούθηση μη συνεπή στάση σε όλη την πορεία κατασκευής του έργου, αποτελεί 
αναγνώριση ότι καλώς τα πηγαίνει τα πράγματα κι έτσι ώστε του επιβάλλουμε τη 
μικρότερη ποινή;  

Δεν μπορούσε να επιβληθεί το μεγαλύτερο δυνατό πρόστιμο; Αυτό είναι δηλαδή 
το μεγαλύτερο ποσό; Και βεβαίως αυτό που είπε ο κ.Αγγέλογλου, δε θα μπορούσε να 
κηρυχθεί έκπτωτος;  

Μελιόπουλος: Είναι η πρώτη φορά που παραβιάζεται μια ενδιάμεση συμβατική 
προθεσμία;  

Αν όχι, γιατί δεν επιβλήθηκε κι άλλη φορά ποινική ρήτρα; 
Προβλέπεται με το ισχύον νομικό καθεστώς η υποκατάσταση ενός εργολάβου 

μετά από κάποιον άλλο μετά την έκπτωση; 
Λαζαρίδης: Δεν καθυστέρησε η επιβολή ποινικής ρήτρας. Έγινε μετά από την 

παρέλευση τριών μηνών και δεν είναι η πρώτη φορά που επιβάλλεται ποινική ρήτρα. 
Μέχρι τώρα έχουν επιβληθεί ποινικές ρήτρες ύψους περίπου 50.000€. 

Το έργο βρίσκεται στη φάση αντιστήριξης του πρανούς, αρχίζει δηλαδή να 
πραγματοποιείται η πρώτη συμπληρωματική σύμβαση, ολοκληρώνεται το μεσαίο βάθρο 
που θα στηριχθεί η μεταλλική κατασκευή. 

Για την τριμελή επιτροπή, διαπιστώσαμε μετά από τη συμβουλή του νομικού μας 
συμβούλου ότι είναι κάτι που θα μπορούσα να το κάνω κι εγώ και που το έχω κάνει ήδη, 
ορίζοντας τα τρία μέλη. 



Σχετικά με την απόφαση του Περιφερειακού Συμβουλίου Δημοσίων Έργων είναι 
κάτι που το βλέπουμε και δεν το έχουμε τελειώσει, το σκεφτόμαστε ακόμη, θα δούμε και 
την εισήγηση των νομικών μας συμβούλων για το αν θα πρέπει να γίνει προσφυγή. 

Το ύψος του προστίμου προκύπτει αντικειμενικά και σας ξαναλέω έχουν 
επιβληθεί μέχρι τώρα περίπου 50.000€.  

Σαφώς και προβλέπεται από τη νομοθεσία υποκατάσταση του εργολάβου. 
Σοφρόνωφ: Το θέμα αυτό απασχόλησε πολλές φορές το Δ.Σ.  
Εμείς ως παράταξη θεωρούμε προκλητικό, σε μια τέτοιου είδους ασυνέπεια, με 

πολλές παρενέργειες όχι μόνο για το ίδιο το έργο, αλλά και για το ποσό που θα κληθεί να 
πληρώσει ο Δήμος μετά από όλα όσα έχουν γίνει. 

Θεωρούμε ότι είναι πολύ ευγενική η μεταχείριση του συγκεκριμένου εργολάβου. 
Από εκεί και πέρα δεν ήταν τυχαία η ερώτηση του κ.Μελιόπουλου, που ρώτησε αλλά δεν 
απαντήθηκε αν το έκπτωτος θα γίνει με υποκατάσταση του εργολάβου.  

Είναι άλλος τρόπος αλλαγής του εργολάβου. Εμείς αυτό που καταλαβαίνουμε 
είναι ότι ο εργολάβος έχει τύχει ιδιαίτερης κι ευνοϊκής μεταχείρισης και θα συμφωνήσω 
με τον κ.Χατζηαθανασίου που είπε ότι η ποινική  ρήτρα για μια σωρεία ανεπαρκειών ή 
κωλυσιεργιών από μέρους του, είναι πάρα πολύ μικρή. Εξετιλιστικά χαμηλό θεωρούμε 
ότι είναι το ποσό που μπαίνει ως ποινική ρήτρα και θα δηλώσουμε παρών. 

Αγγέλογλου: Το θέμα της γέφυρας Κούσιου έρχεται για πολλοστή φορά στο Δ.Σ. 
κάτω από διαφορετικές προφάσεις και συγκυρίες, αλλά κάθε φορά που έρχεται μοιάζει με 
κεφάλαιο σεναρίου θεατρικού έργου του παραλόγου, του Πιραντέλο, με τίτλο «Η γέφυρα 
των στεναγμών» κι όχι το «Γεφύρι της Άρτας», γιατί το «Γεφύρι της Άρτας» έγινε τελικά, 
που γράφεται και υπογράφεται από κοινού από την Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου, τον 
ανάδοχο, τους αντιδημάρχους και τη διαχειριστική επιτροπή, που βάζει κι αυτή την 
πινελιά της κάπου-κάπου. 

Σύμφωνα με την πιο αμίμητη και ανεπανάληπτη ρήση που ειπώθηκε ποτέ σε Δ.Σ., 
μετά από τον Εθνάρχη Καραμανλή και πιο συγκεκριμένα «στην πολιτική άλλα λέγονται 
και δε γίνονται κι άλλα γίνονται και δε λέγονται», εικάζω ότι η σύννομη διαδικασία είναι 
εμπαιγμός και η διεκδίκηση της ποινικής ρήτρας πρόφαση εν αμαρτίαις. 

Ο Δήμος και οι επόμενοι που θα κληθούν να τελειώσουν το έργο αν δεν 
τελεσφορήσει, θα βρεθούν σε φοβερά δύσκολη θέση. Θα δηλώσω παρών. Δε μπορώ να 
ψηφίσω αυτόν τον εμπαιγμό. 

Δάσκαλος: Συμφωνώ με την Τεχνική Υπηρεσία για να επιβληθούν ποινικές 
ρήτρες αλλά θέλω να πω κάποια πράγματα που έχουν σχέση με το θέμα. 

Κάθε φορά που εισάγεται για συζήτηση κάποιο θέμα της Γέφυρας Κούσιου στο 
Δημοτικό Συμβούλιο νιώθω μια απροσδιόριστη θλίψη και συγχρόνως μια εκρηκτική 
οργή. 

Θλίβομαι γιατί αισθάνομαι τύψεις επειδή διαβεβαίωνα τους δωρητές, τον 
συγχωρεμένο κο Λάκη και τον Γιάννη Κούσιου ότι, η γέφυρα θα ήταν  έτοιμη το 
αργότερο μέχρι το τέλος του 2011, προκειμένου να διαθέσουν την δωρεά τους για τον 
σκοπό αυτό και οργίζομαι γιατί η Διευθύνουσα υπηρεσία επέδειξε μέχρι σήμερα όχι μόνο 
προκλητική αμέλεια και αδιαφορία σχετικά με την κατασκευή του έργου αλλά προέβηκε 
και σε ενέργειες ή παρέλειψε να εκτελέσει άλλες που ίσως, να συνιστούν ποινικά 
αδικήματα. 

Σήμερα καλούμαστε να αποφασίσουμε την απόρριψη ή όχι της ένστασης του 
αναδόχου κατά της απόφασης επιβολής ποινικής ρήτρας της Διευθύνουσας υπηρεσίας για 
παραβίαση της 4ης τμηματικής ενδιάμεσης προθεσμίας. 

Προφανώς δεν γνωρίζετε κύριοι συνάδελφοι ότι αυτή την ποινική ρήτρα έπρεπε 
να την είχε επιβάλλει η Διευθύνουσα υπηρεσία μπροστά από ένα έτος, σύμφωνα με το 
χρονοδιάγραμμα αποπεράτωσης του έργου στις 2.01.2012. 

Επίσης η Διευθύνουσα υπηρεσία με το από 19/12/2011 εισηγητικό της σημείωμα 
προς το Δημοτικό Συμβούλιο ενώ παραδέχεται ότι η παραβίαση του χρόνου 
αποπεράτωσης του έργου ορίζεται σε αποκλειστική υπαιτιότητα του αναδόχου δεν του 
επέβαλε ποινική ρήτρα για υπέρβαση της συνολικής προθεσμίας, η οποία ανέρχεται στο 
ποσό των 1.691.180Χ6%=101.971,00€. 



Συνολικά μέχρι το Μάιο του 2012 έπρεπε να είχαν επιβληθεί ποινικές ρήτρες 
περίπου 140.000,00 €. Και εμείς εδώ συζητάμε για τις ποινικές ρήτρες των 12.000,00 
ποιος δουλεύει ποιον. 

Κακώς αποφάσισε το Δημοτικό Συμβούλιο την μη επιβολή ποινικών ρητρών, ενώ 
ήταν αρμοδιότητα της Διευθύνουσας υπηρεσίας του έργου. 

Κακώς για όλα τα παραπάνω δεν έγινε ΕΔΕ από τους αρμόδιους για να 
αποδοθούν ευθύνες. Παρανόμως  όρισε την τριμελή επιτροπή ο Αντιδήμαρχος ενώ θα 
έπρεπε η Διευθύνουσα Υπηρεσία. 

Θα ψηφίσω υπέρ της εισήγησης. 
Τσιούντας: Είχαμε πει εδώ και μήνες κι εγώ προσωπικά ότι έπρεπε ο εργολάβος 

να εκπέσει. Είναι δύσκολο, αλλά έχουμε τη Δήμαρχο που είναι για τα δύσκολα γιατί τα 
εύκολα τα αφήνει… Πιστεύω ότι θα τα καταφέρει… 

Ρώτησε επίσης πριν η Δήμαρχος αν κανείς από εμάς είναι κατά των ποινικών 
ρητρών. Θέλω να θυμίσω ότι σε εισήγηση που ήρθε στο Δ.Σ. έλεγε ότι συμφωνήθηκε να 
μη γίνει αναπροσαρμογή τιμών από τον εργολάβο και ο Δήμος να μη ζητήσει ποινικές 
ρήτρες.  

Αυτά τα πράγματα θέλουν ιδιαίτερη προσοχή όταν γράφονται, γιατί έχει από 
όλους υπογραφές. Αν δεν είναι όπως τα λέω θα ανακαλέσω, αλλά μπορούμε να δούμε το 
εισηγητικό. 

Δε συμφωνώ με την ένσταση του εργολάβου και θα ψηφίσω την εισήγηση της 
Υπηρεσίας.  

Χατζηαθανασίου: Υπάρχει σε αυτή την πόλη πολίτης που να αμφιβάλλει για την 
προκλητική ασυνέπεια του εργολάβου; Θα εκπλαγώ αν υπάρξει. 

Μπροστά σε αυτή την προκλητική συμπεριφορά κι ασυνέπεια του εργολάβου, 
ερχόμαστε μπροστά στην προκλητική συμπεριφορά κι ασυνέπεια κάποιων άλλων που τον 
καλύπτουν. 

13.000€ πρόστιμο για ασυνέπεια κατ’ εξακολούθηση;  
Όπως είπε ο κ.Δάσκαλος, έπρεπε να επιβληθούν 140.000€ πρόστιμα μέχρι τώρα 

για την ασυνεπή συμπεριφορά του.  
Εμείς τι κάνουμε σήμερα; Κοροϊδευόμαστε; Μας δουλεύουν;  
Δε δέχομαι ότι μπορεί να μας δουλεύουν επιβάλλοντας ένα πρόστιμο 13.000€. 
Θα αναγκαστώ να ψηφίσω για ένα και μόνο λόγο την εισήγηση. Για να μη 

θεωρηθεί ότι κερδίζει την ένσταση και κάνει κάπου προσφυγή για να δικαιωθεί και για 
άλλα.  

Όμως θα πρέπει να γίνει ΕΔΕ κι εδώ θα συμφωνήσω με τον κ.Δάσκαλο. Δεν 
πρέπει να σηκώνουμε το χαλί και να κρύβουμε από κάτω τα σκουπίδια.  

Όσο για τις άλλες πτυχές του προβλήματος, ελπίζω θα έρθουν ως θέμα για να τις 
συζητήσουμε. 

Εγώ θεωρώ ότι χρησιμοποίησα, όταν ήμουν μέλος της διαχειριστικής επιτροπής, 
τα όπλα που μου παρείχε η συνείδησή μου. Να παραιτηθώ, βλέποντας ότι δε μπορώ να 
επιτελέσω το έργο μου σωστά. 

Δήμαρχος: Τα έργα πλέον είναι νομικά κι όχι τεχνικά και το ξέρουν όλοι αυτό.  
Γι αυτό λοιπόν, όσα κι αν ειπώθηκαν εντός ή εκτός αυτής της αίθουσας, εγώ σας 

λέω θα μιλήσω μόλις ολοκληρωθεί το έργο κι εκεί, όπως με διακρίνει νομίζω, θα πω όλες 
τις αλήθειες, γιατί πάντα βρισκόμαστε σε μια ευαίσθητη φάση του, γιατί είναι δύσκολο 
έργο.  

Επειδή όμως τα έργα πλέον είναι νομικά κι όχι τεχνικά, θέλω να ξέρετε ότι όποιο 
βήμα γίνεται, γίνεται με τη σύμφωνη γνώμη της νομικής υπηρεσίας του Δήμου. 

Ο καθένας μπορεί να έχει οποιεσδήποτε προσωπικές απόψεις και να τις καταθέτει. 
Όλα τα βήματα γίνονται κατόπιν συσκέψεων με τη νομική υπηρεσία του Δήμου.  

Κακώς πιστεύω ότι γενικεύεται το θέμα, καθώς είναι συγκεκριμένο κι είναι οι 
ποινικές ρήτρες. 

Τσιούντας: Εγώ θέλω να ενημερωθώ αν έχουν μπει άλλες ποινικές ρήτρες και τι 
ποσά. 



Δάσκαλος: Θα απαντήσω εγώ, γιατί φωνάζω εδώ και ενάμιση χρόνο και δεν έχω 
μεταβάλλει τη θέση μου. Τον εργολάβο δεν έπρεπε να τον βλέπουμε καν. Έπρεπε να 
κηρυχθεί έκπτωτος. Κακώς συζητούμε για ποινικές ρήτρες.  

Αν είχε γίνει σωστή εφαρμογή του νόμου ο εργολάβος θα πήγαινε σπίτι του.  
Αγγέλογλου: Μπορεί να επιβλήθηκαν ποινικές ρήτρες, αλλά να ήταν της τάξης 

των 10.000€. Δρομολογούνται να δοθούν πάνω από 150.000€ κι η διαδικασία που 
δίδονται δεν είναι σαφής. Μήπως δημιουργείται μια δύσκολη κατάσταση για τους 
επόμενους που θα τον διαδεχθούν;  

Πρέπει κάποιος να το δει με ευθύνη τι θα γίνει με αυτή τη γέφυρα. Θα γίνει ποτέ; 
Κι αν γίνει, πότε και πόσο θα στοιχίσει; 

Λαζαρίδης: Προτείνω αν θα ήθελε και το Σώμα, να πάρει το λόγο ο Προϊστάμενος 
της Δ/νσης Τεχνικών Υπηρεσιών. 

Πρ.Αντιπρόεδρος: Για ποιο θέμα; 
Λαζαρίδης: Για το θέμα του ύψους και του αριθμού των ποινικών ρητρών… 
Πρ.Αντιπρόεδρος: Δε νομίζω κ.Λαζαρίδη…  
Δήμαρχος: Επειδή τέθηκε το θέμα κι η Υπηρεσία δεν είναι απρόσωπη, τη 

στελεχώνουν κάποια άτομα. 
Πρ.Αντιπρόεδρος: κ.Λαζαρίδη, την επιβολή της ποινικής ρήτρας την εισηγείται η 

Διευθύνουσα Αρχή. Τι θα πει παραπάνω η Διευθύνουσα Αρχή από αυτά που λέει στο 
εισηγητικό της; 

Λαζαρίδης: Μα είχαμε πολλές ερωτήσεις, σχετικά με το ύψος της ρήτρας και των 
επί μέρους και του αριθμού των ποινικών ρητρών. 

Πρ.Αντιπρόεδρος: Να ολοκληρώσει ο κ. Χατζηαθανασίου τη δευτερομιλία του 
και θα αποφασίσει το σώμα…   

Χατζηαθανασίου: Η ομιλία μου έχει σχέση με τα θέματα που προέκυψαν μετά τις 
ομιλίες όλων, συμπεριλαμβανομένης της Δημάρχου. 

Είπαμε αν μπορεί κι η Υπηρεσία είναι εδώ για να μας το διευκρινίσει, να αυξηθεί 
το ύψος της ποινικής ρήτρας στο μέγιστο βαθμό. Μπορεί όμως, ή θα μπλέξουμε σε 
περίεργα γρανάζια και δεν πληρωθεί τελικά τίποτε.  

Αυτή η ποινική ρήτρα πρέπει να ψηφιστεί, γιατί πρέπει να υπάρχει δείγμα ότι 
αναγνωρίζεται η ασυνέπεια του εργολάβου.  

Πρότασή μου είναι να επιβληθεί το μεγαλύτερο δυνατό πρόστιμο ως ποινική 
ρήτρα, εφόσον είναι δυνατόν να γίνει. 

Πρ.Αντιπρόεδρος: Επειδή είναι εδώ ο Δ/ντής της Τεχνικής Υπηρεσίας… 
Έχετε να προσθέσετε κάτι πέραν του εισηγητικού κ.Κακοδήμο;  
Κακοδήμος: Θα ήθελα να δώσω μερικές διευκρινήσεις, επειδή ακούστηκαν 

κάποια πράγματα. 
Πρ.Αντιπρόεδρος: Ωραία, καθίστε σε μια θέση και ότι μπορείτε να διευκρινίστε, 

προκειμένου να διαλευκανθούν ορισμένα σημεία, πριν γίνει η ψηφοφορία. 
Κακοδήμος: Πρώτα-πρώτα να πω ότι είναι… 
Χατζηθανασίου: Διαδικαστικά… 
Δάσκαλος: (εκτός μικροφώνου) Θα το κουβεντιάσουμε; Δεν έχουμε… (αδύνατη η 

απομαγνητοφώνηση) 
Πρ.Αντιπρόεδρος: Αν προκύψουν ερωτήσεις θα επιτρέψω να γίνουν. Ορίστε 

κ.Κακοδήμο. 
Κακοδήμος: Πρώτα-πρώτα είναι η δεύτερη φορά…  
Πρ.Αντιπρόεδρος: Επειδή στις τοποθετήσεις ακούστηκε ότι μπήκαν κι άλλες 

ποινικές ρήτρες, με άλλα ύψη, ας μας το διευκρινίσει ο κ.Κακοδήμος. 
Γκαμπέσης: Μήπως βάσει κανονισμού να ψηφίσουμε αν θέλουμε να «ανοίξει» το 

θέμα για να μιλήσουμε κιόλας; 
Πρ.Αντιπρόεδρος: Μα είπα αν δέχεται το Σώμα. Νόμισα ότι το αποδεχτήκατε… 
Λοιπόν, ποιοι δέχονται να γίνει παρέμβαση από τον κ.Κακοδήμο; 
(Ακολουθεί ψηφοφορία που δεν ολοκληρώνεται) 
Κορωνάς: Διαδικαστικά να θέσω ένα θέμα κι εγώ. Ο αντιδήμαρχος για ένα θέμα  

μας παραπέμπει σε έναν υπηρεσιακό παράγοντα. Δε χρειάζεται να ψηφίσουμε αν θα 
μιλήσει ο Διευθυντής. 



Πρ.Αντιπρόεδρος: Αν δε μπορεί να απαντήσει ο Αντιδήμαρχος κ. Κορωνά, 
προβλέπεται από τον κανονισμό… 

Κορωνάς: Προς συμπλήρωση του αντιδημάρχου Πρόεδρε, προς συμπλήρωση των 
ισχυρισμών του. 

Πρ.Αντιπρόεδρος: Προβλέπεται από τον κανονισμό αν δεν γνωρίζει εκείνη τη 
στιγμή να απαντήσει. 

Κορωνάς: Προβλέπεται αλλά δε μπαίνει σε ψηφοφορία, αυτό ήθελα να πω 
Πρόεδρε. 

Λαζαρίδης: Δεν είναι θέμα γνώσεως Πρόεδρε… 
Δάσκαλος: (εκτός μικροφώνου, αδύνατη η απομαγνητοφώνηση). 
Πρ.Αντιπρόεδρος: κ.Δάσκαλε είπα ότι κάνω μια παράβαση του κανονισμού, 

εφόσον είναι εδώ, για να κλείσει αυτό το θέμα.  
Κορωνάς: Αυτό δεν είναι παράβαση Πρόεδρε… 
Δάσκαλος: (εκτός μικροφώνου, αδύνατη η απομαγνητοφώνηση). 
Λαζαρίδης: Επαναλαμβάνω, για όνομα του Θεού… 
Πρ.Αντιπρόεδρος: Επειδή βλέπω ότι υπάρχει αναταραχή… 
Κορωνάς: Πρόεδρε να ξεκαθαρίσω. Το διαδικαστικό είναι ως προς την 

ψηφοφορία για να απαντήσει ο κ.Κακοδήμος, την τοποθέτησή του. 
Πρ.Αντιπρόεδρος: κ.Κορωνά το θέμα έληξε. 
Κορωνάς: Θα απαντήσει χωρίς ψηφοφορία 
Πρ.Αντιπρόεδρος: Δεν υπάρχει θέμα. Συμφωνείτε με την εισήγηση του 

αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη για την απόρριψη της ένστασης του αναδόχου κατά 
της ποινικής ρήτρας; 

Μέλη: Ναι. 
Οι δημοτικοί σύμβουλοι Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος και Ι.Αγγέλογλου δήλωσαν 

παρών. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 17-10-2012 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη. 
2.- Την με αρ. πρωτ. 47751/11-9-2012 ένσταση της εταιρίας «ΑΛΙΑΚΜΩΝ ΑΤΕΒΕ». 
3.- Τις υπ’ αριθ. 46,225,613/2011 και 20,307,544/2012 αποφάσεις του Δ.Σ. 
4.- Την υπ’ αριθ. 2529/8-7-2010 σύμβαση του έργου μεταξύ του αναδόχου και του Δ. 
Βέροιας. 
5.- Την με αρ. πρωτ. 44862/27-8-2012 απόφαση επιβολής ποινική ρήτρας της Δ/νσης 
Τεχνικών Υπηρεσιών Δ. Βέροιας. 
6.- Το με αρ. πρωτ. 5767/6-2-2012 έγγραφο της Δ/νσης Τεχνικών Υπηρεσιών Δ. Βέροιας. 
7.- Την υπ’ αριθ. 6013/15-6-2012 απόφαση του Γ.Γ. Αποκεντρωμένης Διοίκησης 
Μακεδονίας Θράκης.  
8.- Τις προτάσεις και απόψεις των δημοτικών συμβούλων, όπως αυτές αναπτύχθηκαν 
κατά τη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
9.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
10.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010, του άρθρου 96 του Ν.3463/2006, των 
άρθρων 49 και 76 του Ν. 3669/2008 καθώς και του άρθρου 17 του Π.Δ. 171/87. 

 
 

Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 

 Α)Απορρίπτει την ένσταση της αναδόχου εταιρίας «ΑΛΙΑΚΜΩΝ ΑΤΕΒΕ» που 
υπεβλήθη στις 11-9-2012 (αρ. πρωτ. 47751)  κατά της αρ. πρωτ. 44862/27-8-2012 πράξης 
της Διευθύνουσας Υπηρεσίας ( επιβολή ποινικής ρήτρας). 

Β) Εγκρίνει την  εφαρμογή της ποινικής  ρήτρας  που υπεβλήθη με την αριθ. 
πρωτ. 44862/27-8-2012 πράξη  της Διευθύνουσας Υπηρεσίας στον επόμενο λογαριασμό 
του αναδόχου. 

 
 
 

  



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  664/2012 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Βασίλειος Γιαννουλάκης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Δ. Κουλουριώτης  
Μ. Σουμελίδης     
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Ε. Εμμανουηλίδης  
Ν.  Τσιαμήτρος  Χ. Δουλγερίδου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου     
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου     
Π. Παυλίδης     
Τ. Χατζηαθανασίου     
Θ. Αγγελίνας     
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βασιάδης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Α. Παπαδόπουλος     
Σ.  Κουμτσίδης  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  28-12-2012 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 
Ι. Αγγέλογλου 
  
  
  
  
  

 
 
 
 
 
 
 
 


